
خبراخبار
وزیر راه و شهرسازى مطرح کرد؛

طلاق، تقاضا برای مسکن را بالا برد
وزیر راه و شهرسازی بخشی از تدابیر وزارتخانه 
را برای اجرای قانون جهش تولید مسکن، تشریح کرد. 
تشریح  به  اردبیل  استان  به  سفر  در  قاسمی  رستم 
اقدامات وزارتخانه و دولت سیزدهم در بخش مسکن 
پرداخت. وزیر راه و شهرسازی گفت: در هشتمین سفر 
پروژه های  از  بازدید  استان ها، ضمن  به  رییس جمهور 
اداری  شورای  در  حضور  و  مردم  با  دیدار  مختلف، 
رییس جمهور  به  و  بررسی  استان  مشکلات  استان، 
ضمن  سیزدهم  دولت  کابینه  عضو  می شود.  منتقل 
تاکید بر اجرای ۴ میلیون واحد مسکونی طی ۴ سال 
کرد:  خاطرنشان  رییس جمهور،  پیگیری  و  تاکید  با 
 ۹۱ سال  است.  کشور  نیاز  مسکونی  واحد  میلیون   ۴
نزدیک به ۹۰۰ هزار ازدواج در کشور داشتیم که سال 
۹۹ این مقدار یک سوم و برعکس طلاق ۳ برابر شد. 
موضوع  مسکن،  موضوع  که  می دهد  نشان  آمار  این 
جدی در کشور است و سهم هزینه مسکن در بسیاری 

از شهرها قابل تحمل نیست.
قاسمی ادامه داد: اشکالات مسکن مهر و مسکن 
ملی در قاون جهش تولید برطرف شده است و دولت 
متقاضیان  شدن  خانه دار  موضوع  جد  به  سیزدهم 
مسکن  داد:  توضیح  وی  می کند.  پیگیری  را  واقعی 
آنها  همه  برای  کردیم  تلاش  که  دارد  مولفه  چندین 
برای  زمین  مولفه  خصوص  در  باشیم.  داشته  راهکار 
یک میلیون واحد مسکونی در سال، زمین های دولتی 
را باید در اختیار داشته باشیم و سهم زمین را برای 
کار  دستور  در  موضوع  این  که  بدهیم  کاهش  مردم 

است. وی ادامه داد: تا کنون اراضی ۹۰۰ شهر متعلق 
به دولت، شناسایی شده است و بانک زمین در حال 

ایجاد است.
را  مولفه  دومین  سیزدهم  دولت  کابینه  عضو 
تسهیلات عنوان کرد و افزود: بر اساس قانون جهش 
به  تسهیلات  تومان  میلیارد  هزار   ۳۶۰ مسکن  تولید 
بخش های مختلف مسکن اختصاص پیدا می کند. در 
حال نهایی کردن سقف تسهیلات هستیم. تسهیلات 
تومان،  میلیون   ۴۵۰ تهران  در  مسکن  تولید  جهش 
مراکز  در  تومان،  میلیون  کلانشهرها۴۰۰  سایر  در 

 ۳۰۰ روستاها  در  و  تومان  میلیون   ۳۵۰ استان ها 
است.  شدن  نهایی  حال  در  که  است  تومان  میلیون 
برای  و  است  نیز ٢۰ ساله  اقساط  بازگشت  همچنین 
ادامه  بود.قاسمی  خواهد  کم بهره  پایین،  دهک های 
داد: سود تسهیلات از سوی شورای پول و اعتبار ۱۸ 
از  راه  وزارت  را  مابه التفاوت  و  پیش بینی شده  درصد 
محل صندوق ملی مسکن به دهک های پایین کمک 
خواهد کرد. به گفته وی، سومین مولفه ساخت است 
انبوه سازان  و  تعاونی ها  پیمانکاران،  از  بسیاری  که 
منتظر هستند تا طرح اجرا شود. از سوی دیگر با وزیر 

صمت جلسه ای داشتیم که مقرر شد تا تامین مصالح 
۴ میلیون واحد مسکونی و در گام نخست ٢ میلیون 
واحد مسکونی در کارگروه مشترک ساماندهی و تامین 
شود که حداکثر تا اواسط هفته در این خصوص اقدام 
انجام  قیمت مصالح  تورم  برای کنترل  می شود.اینکار 
می شود. وی وضعیت مصالح اصلی ساختمان به ویژه 
برشمرد.قاسمی  مناسب  کشور  در  را  فولاد  و  سیمان 
از تمامی متقاضیان مسکن اعم از شهری و روستایی 
دعوت کرد تا در سامانه جهش تولید مسکن ثبت نام 
کنند. وی همچنین از تغییر در نظام ساخت وساز در 
کشور خبر داد و تصریح کرد: به دنبال کسب دانش 
فناوری های جدید ساخت در کشور هستیم تا هم به 
لحاظ کیفیت ساخت و هم به لحاظ مصرف انرژی به 
اعلام کرد:  و شهرسازی  راه  یابیم.وزیر  کیفیت دست 
نام و کد ملی تحت  به  نفر  آمار ۵٢۰ هزار  بر اساس 
پوشش کمیته امداد و بهزیستی هستند که در توافق 
با وزارت کار، تعاون و رفاه اجتماعی برای این افراد در 
همراهی با کمیته امداد توافق نامه برای احداث مسکن 
امضا کردیم. ۴۰۰ هزار واحد نیز توسط بنیاد مسکن 
احداث می شود که ٢۰۰ هزار واحد آن شهری و ٢۰۰ 
هزار واحد روستایی است. قاسمی از رایزنی برای ایجاد 
شرایط ثبت نام مجردان در قانون جهش تولید مسکن 
خبر داد. وی با تاکید بر اینکه با موضوع مسکن نباید 
سیاسی برخورد کرد، گفت: کسانی که در طرح اقدام 
امتیازات  تمامی  مشمول  کردند  ثبت نام  مسکن  ملی 

قانون جهش تولید می  شوند.

افت ۴۰ درصدى مصرف ماهی قزل آلا 
با افزایش قیمت

سردآبی  ماهیان  مرکزی  اتحادیه  مدیرعامل 
کشور اظهار داشت: افزایش نرخ قزل آلا مصرف این 
ماهی را ۴۰ درصد کاهش داده است. آرش نبی 
زاده با اشاره به دلایل گرانی ماهی قزل آلا، گفت: 
تولید آبزیان از حمایت های لازم برخوردار نیست و 
تولید آن به صورت مستقل صورت می گیرد. وی 
با بیان اینکه در زمان ارزانی کمتر کسی به ماهی 
قزل آلا اهمیت می داد، افزود: حساسیت های اخیر 
نسبت به گرانی قزل آلا ریشه در انعکاس خبری آن 
در رسانه ها دارد. قیمت در بازار قزل آلا را عرضه و 

تقاضا تعیین می کند.

دولت روسیه به دنبال تکمیل مسیر هاى 
ترانزیتی در ایران است

شورایعالی  دبیر  و  جمهوری  رییس  مشاور 
اقتصادی،  ویژه  و  صنعتی  ـ  تجاری  آزاد  مناطق 
گفت: افتتاح مسیر ریلی کاسپین موفقیت بزرگی 

در جایگاه ترانزیت بین المللی کشور است.
طرح  از  بازدید  حاشیه  در  محمد  سعید 
ملی اتصال خط ریل سراسری به مجتمع بندری 
کاسپین منطقه آزاد انزلی با بیان اینکه بهره برداری 
از مسیر ۳۴ کیلومتری خط آهن جیرده رشت به 
منطقه آزاد انزلی از مهمترین اولویت های مسیرهای 
ترانزیت ریلی کشور است، اظهار داشت: با عنایت به 
اهمیت کریدور شمال-جنوب در مسیرهای حمل و 
نقل جهانی، ظرفیت ها و فرصت های ترانزیتی در 
نیمه شمالی دریای خزر و اوراسیا، عزم بالای دولت 
انتقال  و  نقل  این مسیر  اندازی  راه  روسیه جهت 
کالا و اتصال به بازارهای هند و جنوب آسیا را می 
توان از مهمترین دلایل اهمیت تسریع در افتتاح 
این مسیر ریلی عنوان کرد. وی اضافه کرد: در عین 
حال مسیر جنوبی این کریدور در کشورمان یعنی 
راه آهن چابهار به زاهدان که مراحل احداث خود را 
طی می کند به زودی تکمیل می شود و راه آهن 
بندرعباس به سمت شمال کشور نیز در حال بهره 
برداری است؛ در نتیجه تنها نقطه باقی مانده همین 
مسیر کوتاه است.مشاور رییس جمهوری زمان طی 
شده برای تکمیل این مسیر ۳۴ کیلومتری را بسیار 
طولانی ارزیابی نمود و با تأکید براینکه نباید چند 
سال به طول می انجامید، افزود: با توجه به اینکه 
مدیریت پروژه مزبور بر عهده وزارت راه و شهرسازی 
تأمین  با همکاری آن وزارتخانه جهت  باشد،  می 
منابع مالی، تسریع درتکمیل طرح بسیار مهم یاد 

شده در دستور کار قرار می گیرد.
دبیر شورایعالی مناطق آزاد تجاری ـ صنعتی 
اینکه  به  عنایت  با  کرد:  تصریح  اقتصادی  ویژه  و 
در بندر شهید بهشتی منطقه آزاد چابهار امکانات 
لجستیکی و ترانزیتی آماده بهره برداری است در 
کشورمان  برای  تنها  نه  کوتاه  مسیر  این  نتیجه 
بلکه برای معادلات فرامنطقه ای بسیار استراتژیک 
محسوب شده و با افتتاح این مسیر ریلی موفقیت 
کشورمان  المللی  بین  ترانزیت  جایگاه  در  بزرگی 

ایجاد می شود.

رئیس کنفدراسیون صادرات ایران:
بستر مناسب براى صادرات فراهم می شود

رئیس کنفدراسیون صادرات ایران با اشاره 
به جلسه رئیس جمهوری با صادرکنندگان گفت: 
عملکرد سه ماهه دولت و ابلاغیه معاون اقتصادی 
رئیس جمهور درباره امید نسبت به صادرات در 

آینده را بیشتر می کند.
جلسه  جزئیات  مورد  در  لاهوتی  محمد 
صادرکنندگان با رئیس جمهوری گفت: نشست 
صادرکنندگان با رئیس جمهور کشورمان علاوه 
بسیار  پیام  این  دارای  خوب  بسیار  محتوای  بر 
صادرات  و  تولید  موضوع  چقدر  که  است  مهم 
اهمیت  دارای  کشور  اجرایی  اول  شخص  برای 
ساعت   ٢ صادرات  ملی  روز  در  که  است  ویژه 
وقت را به صادرکنندگان برای شنیدن و بررسی 

مشکلات صادرکنندگان اختصاص می دهند. 
بیان  با  ایران  صادرات  کنفدراسیون  رئیس 
تمامی  به  جلسه  این  در  جمهور  رئیس  اینکه 
دادند،  پاسخ  صادرکنندگان  مشکلات  و  مسائل 
افزود: صحبت های ایشان در این جلسه مبتنی 

بر حمایت عمومی از بحث صادرات بود. 
کشورمان  جمهور  رئیس  داشت:  بیان  وی 
معتقدند که حجم صادرات در کشور بسیار ناچیز 
با حمایت  این کار  یابد که  افزایش  باید  است و 

دولت خواهد بود. 
لاهوتی با بیان اینکه موضوع افزایش توسعه 
مورد  همسایگان  اولویت  با  خارجی  تجارت 
تاکید رئیس جمهور است، افزود: در این جلسه 
دیپلماسی  موضوع  به  جمهور  رئیس  همچنین 
اقتصادی اشاره کردند و گفتند که عضویت دائم 
ایران در پیمان شانگهای موقعیت بسیار خوبی را 
باید  لذا  و  کنند  می  فراهم  برای صادرکنندگان 

صادرکنندگان از این فرصت استفاده کنند. 
 تاکید رئیس جمهور بر ثبات در قوانین و 

عدم تغییر آنها
به  اشاره  با  صادرات  کنفدراسیون  رئیس 
به  جمهور  رئیس  سوی  از  جلسه  این  در  اینکه 
موضوع ثبات در مقررات و قوانین بصورت جدی 
داشتند  بیان  جمهور  رئیس  گفت:  شد،  تاکید 
در  پی  تغییر  گذشته  های  ضعف  از  یکی  که 
دولت سیزدهم  لذا سیاست  و  بوده  مقررات  پی 
و  قوانین  در  ثبات  افزایش  جهت  در  هماهنگی 
رئیس  داشت:  بیان  وی  است.   آنها  تغییر  عدم 
جمهور همچنین بر توسعه تجارت ایران با نگاه 
به ظرفیت بخش خصوصی تاکید کردند و اشاره 
کردند که در نشست هایی که با سران کشورها  از 
جمله نشست شانگهای داشته اند دائما بر موضوع 
صادرات و افزایش ظرفیت بخش خصوصی تاکید 
از  جلوگیری  موضوع  افزود:  لاهوتی  اند.  کرده  
خام فروشی و حمایت از صنایع پایین دستی نیز 
از موضوعات مهمی بود که به آن اشاره داشتند.
داشت:  بیان  ایران  صادرات  کنفدراسیون  رئیس 
رئیس جمهور به ایجاد زیرساخت های حمل و 
این  در  گذاری  سرمایه  و  مشکلات  رفع  و  نقل 

بخش نیز تاکید جدی داشتند. 
 لزوم جلوگیرى از  برخورد قهرى با 

صادرکنندگان
رئیس  تاکیدات  از  یکی  اینکه  بیان  با  وی 
صادرات  از  حاصل  ارز  برگشت  موضوع  جمهور 
خصوص  این  در  جمهور  رئیس  گفت:  بود، 
ارز  اظهار داشت که سیاست دولت قطعا جذب 
تامین  برای  کشور  اقتصاد  چرخه  به  صادراتی 
کالاهای اساس است اما در مورد زمان بازگشت 
نباید  که  بودند  معتقدند  صادرات  از  حاصل  ارز 
گفت:   لاهوتی  شود.   برخورد  قهری  بصورت 
بعضی  به  نسبت  جلسه  این  در  جمهور  رئیس 
سال  در  صادرکنندگان  با  نامناسب  برخوردهای 
های گذشته ابراز نارضایتی کردند و لذا در این 
جلسه گفتند که در دولت سیزدهم این اتفاقات 
در مورد صادرکنندگان تکرار نمی شود و ما این 
مشکلات را حل خواهیم کرد اما صادرکنندگان 
نیز باید متعهد شوند که ارز حاصل از صادرات را 

به موقع به کشور بازگردانند. 
 تاکید رئیس جمهور براى جلوگیرى از 

سوء استفاده از کارت هاى بازرگانی 
رئیس کنفدراسیون صادرات ایران افزود: در 
بحث کارت های بازرگانی نیز اعتقاد رئیس جمهور 
باید  بازرگانی و تشکل ها  اتاق های  این است  بر 
ناصالح،  غیرمتعهد،  افراد  حضور  که  کنند  کمک 
کمرنگ  خارجی  تجارت  بحث  در  ای  غیرحرفه 
و  شوند  شناخته  رسمیت  به  واقعی  تجار  و  شود 
کارت های بازرگانی پالایش و پایش شود تا افراد 
نااهل دسترسی برای سوء استفاده از این کارت ها 
نداشته باشند.  وی افزود: همچنین آقای رئیسی 
علیرغم  تا  داشتند  اعتقاد  ها  ممنوعیت  مورد  در 
اینکه اولویت اول ما در تولید و صادرات استفاده 
اما  اولیه داخلی و تامین نیاز کشور است  از مواد 
این ممنوعیت ها نباید باعث شود تا صادرکنندگان 
با مشکل مواجه شوند. لاهوتی با بیان اینکه رئیس 
جمهور همچنین به موضوع صادرات خدمات فنی 
و مهندسی تاکید داشتند، گفت: لذا در این جلسه 
از معاونت اقتصادی وزیر امورخارجه خواستند که 
مشکلات مرتبط با این موضوع را حل کنند و وزیر 
صمت و بانک مرکزی نیز مباحث مربوط به ضمانت 
ها را حل کنند.  وی در پاسخ به این سوال که با 
توجه به رویکرد دولت قبلی آیا صادرات کشور از این 
پس شرایط بهتری را خواهد داشت، گفت: با توجه 
به عملکرد سه ماهه دولت سیزدهم و همچنین 
در  جمهور  رئیس  اقتصادی  معاون  خوب  ابلاغیه 
مورد سیاست های تجاری و ارزی شخصا نسبت به 
صادرات در آینده نسبت به قبل خوشبین تر شدم و 

امیدوارم این روش کماکان ادامه یابد. 
بر  مالیات  استرداد  موضوع  به  اشاره  با  وی 
ارزش افزوده صادرات گفت: اتاق بازرگانی از سه 
سال گذشته خواستار تسریع در برگشت مالیات 
بر ارزش افزوده  صادرکنندگان بود  اما علیرغم 
همه تلاش ها بی نتیجه ماند که خوشبختانه در 
انقلابی  یک همت  با  دولت سیزدهم  کار  شروع 

این مشکل را در کوتاه ترین زمان حل نمود.
گفت  ایران  صادرات  کنفدراسیون  رئیس 
بازنگری در حوزه  بر  اینجانب مبنی  پیشنهاد  با 
رفع  و  گذشته  سال  وضع شده طی سه  قوانین 
موانع ایجاد شده  به وزیر صمت ماموریت داند  تا 

پایش قوانین در اسرع وقت اجرایی شود.

روزنامه صبح ایران
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اقتصادی
 شنبه 1 آبان 1400  16 ربیع الاول 1443  23 اکتبر 2021 

مدیرعامل ایرانسل: 

ایستگاه بعدی ایرانسل، نسل 5/5 تلفن همراه است
مدیرعامل ایرانسل در نشست خبری پانزدهمین 
اشاره  با  ایرانسل،  تلفن همراه  راه اندازی شبکۀ  سالروز 
به ثبت رکورد ۱۶.۸ پتابایت برای مصرف روزانۀ دیتا 
در شبکۀ این اپراتور، گفت: ایرانسل به دنبال ورود به 

نسل ۵.۵ تلفن همراه است.
پانزدهمین  خبری  نشست  امتیاز،  گزارش  به 
سالروز راه اندازی شبکۀ تلفن همراه ایرانسل، با حضور 
و  مدیرعامل  عباسی آرند  بیژن  دکتر  رسانه،  اصحاب 
ساختمان  در  ایرانسل  مدیران  و  معاونان  از   جمعی 
رعایت  لزوم  به  توجه  با  شد.  برگزار  ایرانسل  مرکزی 
صورت  به  رسانه  اصحاب  اجتماعی،  فاصله گذاری 
این  در  ایرانسل،  داناپلاس  پلتفرم  طریق  از  و  آنلاین 
مراسم شرکت کردند و جمع محدودی از خبرنگاران 
صورت  به  بهداشتی،  پروتکل های  رعایت  با  نیز، 

حضوری در این مراسم حاضر شدند.
یکی  ایرانسل  اینکه  بیان  با  ایرانسل،  مدیرعامل 
خارجی-داخلی  سرمایه گذاری های  موفق ترین  از 
حاصل  کرد:  تأکید  است،  بوده  ایران  در  شده  انجام 
این انحصارشکنی، تبدیل یک عرصۀ بدون رقابت، به 

عرصۀ رقابتی بوده است.
عباسی آرند افزود: اکنون ما می توانیم به وضوح، 
به  مختلف  خدمات  ارائۀ  در  را  رقابت  این  نتیجۀ 
تا  شده  باعث  ایرانسل  وجود  و  ببینیم  مشترکان مان 
ماحصل  و  کنند  ارائه  بهتری  خدمات  نیز  رقبا  سایر 
آن هم، این شده که سطح کیفی ارائۀ خدمات، بهبود 

یافته است.
انجام  سرمایه گذاری  این  اگر  کرد:  تصریح  وی 
نشده بود، در دوران همه گیری کرونا، با وجود افزایش 
که  خدماتی  ارائۀ  شاید  تقاضا،  انفجاری  و  شدید 
شد،  انجام  فناوری اطلاعات  و  ارتباطات  بخش  توسط 

امکان پذیر نمی بود.
سهامداران،  تمامی  از  افزود:  ایرانسل  مدیرعامل 
اعضای محترم هیأت مدیره، سرمایه گذاران، مدیران و 
کارکنان ایرانسل در دوره های گذشته و فعلی که باعث 
  ICT شدند این اپراتور بتواند این طور موفق در عرصه
ایفای نقش کند، ممنونم و جا دارد از تمامی افرادی 
که در این عرصه کمک کردند، همچنین از رقبا، که 

همگی باعث پیشرفت ایرانسل شدند، تشکر کنم.
این  طی  ایرانسل  رویکرد  اینکه  بیان  با  وی 
سال ها، کاهش فاصلۀ سطح ارائۀ فناوری در کشور با 
تکنولوژی جهانی بوده و ایرانسل همواره تلاش کرده تا 
جدیدترین فناوری ها را به مشترکان خود عرضه کند، 
گفت: هم اکنون نسل پنج تلفن همراه در کشور توسط 
روی  بر  مطالعه  و  است  پیاده سازی  حال  در  ایرانسل 
نیز  تلفن همراه  نسل های بعدی، مانند نسل ۵.۵ و ۶ 
در دست انجام است و به دنبال ورود ایرانسل، به نسل 
۵.۵ تلفن همراه هستیم. هر چند ورود به نسل جدید، 
نیاز به سرمایه گذاری جدی دارد و نیاز است که هم 
دولت و هم نهادهای عمومی مانند شهرداری ها، کمک 
را  حوزه  این  در  موجود  چالش های  بتوانیم  تا  کنند 

پشت سر بگذاریم.
دکتر  به  تبریک  ضمن  همچنین  عباسی آرند 
عیسی زارع پور، وزیر جدید ارتباطات و فناوری اطلاعات 
و آرزوی توفیق برای وی، آمادگی ایرانسل برای ایفای 
الکترونیک  دولت  حوزه های  در  اپراتوری  نقش های 
تحول  تحقق  در  دولت  به  کمک  و  هوشمندسازی  و 

دیجیتال را اعلام کرد.
جدی  چالش های  وجود  بیان  با  ادامه،  در  وی 
و  ارز  نرخ  افزایش   ،ICT حوزۀ  در  فعالیت  برای 
تحریم های ظالمانه را از جملۀ این چالش ها عنوان کرد 
افزود: در داخل هم مواردی مانند کمبود فرکانس  و 
و... وجود دارد که با توجه به پیگیری های انجام شده 
با دولت و مجلس، سعی داریم تا حد امکان، بتوانیم 
رفع  به  امید  و  کنیم  کمتر  را  داخلی  محدودیت های 

تحریم های خارجی نیز داشته باشیم.
معظم  مقام  کرد:  تأکید  ایرانسل  مدیرعامل 
گهربار  فرمایشات  مجازی،  فضای  زمینۀ  در  رهبری 
متعددی دارند؛ هم از بابت قوت و بهبود و هم بابت 
تسلط بر این فضا که ما هم در راستای این فرمایشات، 

فعالیت می کنیم.
ایرانسل؛ رکورددار پوشش اینترنت پرسرعت 

همراه روستایی
خود،  سخنان  ادامۀ  در  ایرانسل  مدیرعامل 
گزارشی از دستاوردها و فعالیت های ایرانسل طی یک 
سال گذشته به حاضران ارائه کرد و با اشاره به توسعۀ 
پوشش شبکۀ ایرانسل در کشور، گفت: هم اکنون بیش 
از ۹۰ درصد جمعیت کشور، تحت پوشش شبکۀ نسل 
از 7۳۰هزار مشترک  ایرانسل هستند و بیش  ۳ و ۴ 
TD-( ثابت اینترنت پرسرعت  از خدمات  در کشور، 

LTE( ایرانسل استفاده می کنند.
وی به توسعۀ پوشش اینترنت پرسرعت روستایی 
توسط ایرانسل، به عنوان اپراتور رکورددار در این زمینه 
اشاره کرد و با بیان اینکه هم اکنون با همکاری وزارت 
تحت  کشور،  در  روستا  به ۳۳هزار  نزدیک  ارتباطات، 
از  بیش  این، شامل  و  ایرانسل هستند  پوشش شبکۀ 
۱۴ میلیون نفر جمعیت روستایی است، تأکید کرد: بر 
اساس گزارش های وزارت ارتباطات، ایرانسل بیشترین 
سایر  با  مقایسه  در  را  روستایی   ۴ و   ۳ نسل  پوشش 
اپراتورها دارد و طی یک سال اخیر، نزدیک به ۴۰۰۰ 

روستا، تحت پوشش ۴G ایرانسل قرار گرفته اند.
16.8 پتابایت؛ رکورد مصرف روزانۀ دیتا

عباسی آرند در ادامه، با اشاره به روند رشد حجم 
 ۱۶.۸ رکورد  ثبت  و  ایرانسل  شبکۀ  در  دیتا  مصرف 
پتابایت برای مصرف روزانۀ دیتا در شبکۀ این اپراتور، 
این آمار را در مقایسه با اپراتورهای منطقه و جهان، 

قابل توجه دانست.
با اشاره به نمودار رشد مصرف روزانۀ دیتا،  وی 
از ابتدای راه اندازی اینترنت پهن باند ایرانسل در مهر 
۱۳۹۳ تا ٢۰ مهر ۱۴۰۰، اعلام کرد: طی این مدت، 
رشد سرانۀ دیتای همراه مشترکان ایرانسل ۴۰ برابر، 
برابر، کاهش  دیتای همراه ۵۰۹  روزانۀ  ترافیک  رشد 
افزایش سرعت تجربه شده  و  برابر  ضریب تأخیر ٢۰ 

توسط مشترکان ۱۱۸ برابر بوده است.
گزارشی  ارائۀ  با  همچنین  ایرانسل،  مدیرعامل 
شبکۀ  در  تأخیر  ضریب  کاهش  و  سرعت  افزایش  از 
 Speedtest نرم افزار  داده های  اساس  بر  ایرانسل، 
ایرانسل،  شبکه  کل  متوسط  سرعت  گفت:   ،Ookla
حدود ۴۰ مگابیت بر ثانیه است و هم از نظر سرعت 
سایر  به  نسبت  بهتری  وضعیت  تأخیر،  نظر  از  هم  و 

اپراتورها دارد.
سازمان  گزارش  اساس  بر  گفت:  همچنین  وی 
)رگولاتوری(،  رادیویی  ارتباطات  و  مقررات  تنظیم 
بازار  از  است سهم ۴۳.۰۱ درصدی  توانسته  ایرانسل 

تلفن همراه ایران را به دست آورد.
درآمد 556هزار میلیارد ریالی دولت از 

ایرانسل
بیان  با  مراسم،  این  در  همچنین  عباسی آرند، 
اینکه طی ۱۵ سال گذشته، ایرانسل ۴۵۴هزار میلیارد 
گفت:  است،  داشته  دولت  به  مستقیم  پرداخت  ریال 
ایرانسل  از  دولت  غیرمستقیم  و  مستقیم  درآمدهای 
نیز از آغاز تا کنون، ۵۵۶هزار میلیارد ریال بوده است.

مودم بومی و سیم کارت بومی با حمایت 
ایرانسل تولید شده است

ما،  رویکرد  اینکه  بیان  با  ایرانسل  مدیرعامل 
توجه به بومی سازی است، گفت: ایرانسل با راه اندازی 
مرکز  شامل  که  سال ۱۳۹۸  در  ایرانسل لبز  مجموعۀ 
مرکز  و  آکادمی  نوآوری،  مرکز  توسعه،  و  تحقیق 
بومی سازی  زمینۀ  در  است،  تخصصی  تعمیرات 
استارتاپ ها،  از  حمایت  و  سخت افزارها  و  نرم افزارها 
خارج  به  وابستگی  رفع  نیز  و  متخصص  افراد  تربیت 
پلتفرم های  و  تحول آفرین  خدمات  ارائۀ  کشور،  از 
نیز  و  نوآورانه  و  تخصصی  آموزش های  نرم افزاری، 
تعمیرات تخصصی ماژول های شبکۀ ارتباطی ایرانسل، 

اقدامات شایان توجهی انجام می دهد.
زمینۀ  در  همچنین  ایرانسل  افزود:  وی 
نیز  و  بومی  مودم  تولید  به  موفق  بومی سازی، 
همکاری  با  سیم کارت،  سیستم عامل  بومی سازی 

شرکای تجاری خود شده است.
جایگاه ویژۀ مسؤولیت اجتماعی در ایرانسل

عباسی آرند با اشاره به اقدامات ایرانسل در زمینۀ 
در  مدارس  بازسازی  و  احداث  اجتماعی،  مسؤولیت 
مناطق آسیب دیده از سیل سال ۱۳۹۸، درختکاری و 
کمک به کاهش ردپای کربن، اهدای بسته های اینترنت 
رایگان به اقشار مختلف در دوران شیوع بیماری کرونا، 
ویژۀ  مشتریان  با  ارتباط  مرکز  نخستین  راه اندازی 
به  بهتر  پاسخگویی  برای  تلاش  هدف  با  ناشنوایان 
و  دانش بنیان  شرکت های  از  حمایت  توانیاب،  اقشار 
کسب وکارهای نوپا و… را از مهمترین اقدامات انجام 

شده توسط ایرانسل در این زمینه برشمرد.
نقش ایرانسل در شبکۀ ملی اطلاعات

در ادامۀ این مراسم، نقش ایرانسل در شبکۀ ملی 
اطلاعات، در سه بخش زیرساخت، تحول دیجیتال و 
زیست بوم دیجیتال تشریح و گزارشی در این زمینه به 

حاضران ارائه شد.
و  توسعه  راستای  در  اینکه  بیان  با  عباسی آرند 
آماده سازی لایۀ هسته شبکه، ظرفیت را افزایش داده 
داریم، خاطرنشان  را   ۵G فناوری  پذیرش  آمادگی  و 
کرد: هم اکنون ایرانسل می تواند در هر محلی از کشور، 
سایت ۵G ایجاد کند. در عین حال، در راستای توسعه 
لایه انتقال شبکه نیز، ۱۰۰۰ سایت ایرانسل به شبکه 
 ،۵G فیبرنوری متصل شده اند و برای تجهیز به شبکه
حدود ٢۰ درصد خطوط مایکرویو ایرانسل ارتقا یافته 
سایت های  درصد   ۹۰ نیز،  دسترسی  لایه  در  است. 

رادیویی به روزرسانی شده اند.
 ۵G برای  ایرانسل  بستر  اینکه  بیان  با  وی 
تجهیزات  درصد   ۳۰ هم اکنون  گفت:  است،  فراهم 
را   ۵G به  ورود  قابلیت  ایرانسل،  سخت افزاری شبکه 
ما  به  مناسب  فرکانسی  باند  که  صورتی  در  و  دارند 
راه اندازی  را  تجهیزات  این  می توانیم  یابد،  تخصیص 

کنیم.
مدیرعامل ایرانسل با بیان اینکه هم اکنون ۴۰۰ 
است  فعال  ایرانسل  شبکه  روی   ۵ نسل  گوشی  هزار 
داد:  ادامه  دارند،  را  خدمات  این  دریافت  قابلیت  و 
 ۵G از  که  ای  کره  و  آمریکایی  لایسنس گوشی های 
پشتیبانی می کنند به دلیل موضوعات ناشی از تحریم، 
که  چینی  گوشی های  تنها  و  نیست  فعال  کشور  در 
استفاده  قابلیت  ایران  در  می کنند،  پشتیبانی   ۵G از 
دارند. عباسی آرند با اشاره به اینکه در راستای توسعه 
۵G، ایرانسل اول مرداد ماه سال گذشته، اولین سایت 
تجاری  سایت   7 نیز  اکنون  هم  و  کرد  راه اندازی  را 
مجهز به فناوری ۵G را در اختیار دارد، گفت: طبق 
می توانیم  اقتصادی،  توجیه  دارای  تجاری  مدل  یک 

۵G را توسعه دهیم.
فیبرنوری  کیلومتر   ۶۵۰ توسعه  طرح  از  وی 
به  توجه  با  افزود:  و  داد  خبر  نزدیک  آینده  در 
شبکه  به  دسترسی  در  زیرساختی  محدودیت های 
را در شبکه  فیبرنوری  ایرانسل ۱7۰۰ کیلومتر  فیبر، 
خود توسعه داده و در آینده نیز ۶۵۰ کیلومتر به این 
رقم افزوده می شود. در جهت توسعه مراکز داده نیز، 
ایرانسل در ۸ شهر کشور دیتاسنتر با ظرفیت  ۱۴۸7 
مرکز  بزرگترین  از جمله در سال گذشته،  دارد.  رک 
داده را در جنوب غرب تهران  راه اندازی کرده و تا ۳ 
ماه آینده نیز، ۳ مرکز داده جدید به ظرفیت ٢۴۰ رک 
در شهرهای کرج، مشهد و اصفهان افتتاح می شود تا 
مجموع ظرفیت مراکز داده ایرانسل به بیش از ۱7۰۰ 
زیرساخت  داده،  مراکز  این  ظرفیت  روی  برسد.  رک 
ابری ایرانسل را فراهم کرده ایم که قابلیت های مختلف 
سرورهای  شبکه سازی  و  مجازی  حافظه  پردازشگر، 
متقاضی  سازمان های  به  خدمت رسانی  برای  مجازی 

را دارد.
برنامه هاى ایرانسل براى تحول دیجیتال

تحول  سرفصل  به  اشاره  با  ایرانسل  مدیرعامل 
شعار  با  مطابق  ایرانسل  که  اقداماتی  و  دیجیتال 
تحول دیجیتال و توسعه اقتصاد دیجیتالی انجام داده 
اقتصاد  گفت:  دارد،  کار  دستور  در  که  برنامه هایی  و 
 ICT دیجیتال در سه لایۀ هسته اصلی و زیرساخت
صنعتی  کسب وکارهای  و  پلتفرمی  خدمات  کشور، 
فناوری  روند  بررسی  می شود.  پیگیری  الکترونیکی  و 
تحول دیجیتال در کشور نیز نشان می دهد که بخشی 
در  نیز  بخش هایی  و  است  بلوغ  مرحله  در  فرآیند،  از 
 ۵G مانند  فناوری هایی  که  است  شکل گیری  مرحله 
و هوش مصنوعی می تواند به شکل گیری ظرفیت های 
موجود، کمک کند. وی گفت: ما تحقق تحول دیجیتال 
دنبال  ایرانسل  از  خارج  و  داخل  بخش  دو  در  را 
می کنیم. به نحوی که برای مثال، در بحث شفاف سازی 
همه پروژه های داخلی شرکت، »دفترکار دیجیتال« را 
فعال کردیم و جهت گیری ما این است که در راستای 
اینکه اولین و بزرگترین اپراتور دیجیتال ایران هستیم، 
تا  کنیم  دیجیتالی  و  کاغذ  بدون  را  فرآیندها  تمامی 

الگویی برای سایر کسب و کارها باشیم.


